

**မတ္ထိဇံမင်္ဂလာသည်အဘယ်ကြောင့်  
အမှန်တကယ်အရေးကြီးရသနည်း၊  
ကျွန်တော်တို့ကယ်တင်ခြင်းရရှိရန်မည်သို့လုပ်ဆောင်ကြရမည်နည်း။**

ယနေ့လူအများအပြားတို့မှာ-

- ◆ သင်အဘယ်ကြောင့် ဗဟိုဇံယူဖို့ရန်စိတ်အနှောင့်အရှက် ဖြစ်နေရသနည်း?
- ◆ ထိုအရာသည် အခမ်းအနားတစ်ခုပင်မဟုတ်ပါလား?
- ◆ ဘုရားကျောင်းတွင် ဘုန်းတော်ကြီးမှခလေးကို သန့်ရှင်း သောရေတစ်စက်နှစ်စက်အား ခေါင်းပေါ်တွင် ဖျန်း ပေးခြင်း (သို့မဟုတ်) ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံးအား ရေ တွင်နှစ်ပေးခြင်းမျိုးမဟုတ်ပါလား?
- ◆ ထိုသို့ပြုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် မည်သို့ထူးခြားမှုရှိလာမည် နည်း?
- ◆ သင်တို့မှအချိန်များကို အချည်းအနီးဖြုန်းတီးနေခြင်းပင် မဟုတ်ပါလော့?

စသည်ဖြင့် မလွဲမသွေ ပြောဆိုကြပါလိမ့်မည်။

တို့တောင်းသော အဖြေမှာ၊ ဓမ္မသစ်ကျမ်းစာတွင် ဗဟိုဇံနှင့်ပတ်

သက်၍ အရေးကြီးပုံကို သခင်ယေရှုကိုယ်တော်တိုင် မိန့်တော်မူထားသကဲ့ သို့တမန်တော်များသည်လည်း ထပ်ဆင့်ပြောကြားခဲ့မှုများ ရှိနေပါသည်။ ရိုးစင်သော အချက်မှာ၊ ယခုကျွန်တော်တို့အားလုံး၏ လက်ဝယ်တွင် ရှိသော သမ္မာကျမ်းစာသာလျှင် ဖြစ်ပါသည်။ သခင်ယေရှုမည်သူဖြစ်သည်၊ မည် သည့်အရာကို သွန်သင်တော်မူခဲ့သည်၊ သူ၏ နောက်တော်သို့လိုက်သောသူ တို့ကိုမည်သည့်အရာကို လုပ်ဆောင်ရန် မိန့်ကြားခဲ့သည်ဆိုသော အဖြေများ ကို သိရှိဖို့ရန် သမ္မာကျမ်းစာတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။

ဗဟိုဇံမင်္ဂလာနှင့်ပတ်သက်၍ လူတို့၏ ထင်မြင်ယူဆချက်များ (သို့မဟုတ်) စုပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းများ (သို့မဟုတ်) သာသနာ့ကောင်စီများ၏ အကြံပြုချက်များအပေါ် မှီခိုခြင်းတို့ထက် သမ္မာကျမ်း စာမှမည်သို့ သွန်သင်ပြောဆိုထားရှိသည်ဆိုသည့် အရာသာလျှင် ကျွန်တော်တို့ အတွက် လွန်စွာ အရေးကြီးလှပါသည်။

သခင်ခရစ်တော်နှင့် ရှေးချယ်ခံတပည့်တော်များက ဗဟိုဇံမင်္ဂ လာနှင့်ပတ်သက်သော အကြောင်းအရာများကို သွန်သင်ဟောပြောခဲ့ကြသည် ဆိုပါလျှင် ကျွန်တော်တို့သည်လည်း ယင်းအချက်များကို သိရှိရန် လိုအပ် ပါလိမ့်မည်။

အဓိကကျသော မေးခွန်းမှာ၊ သခင်ယေရှုသည် မည်သည့်အရာ ကို မိန့်တော်မူ၍ သွန်သင်ထားရှိပြီး၊ သူ၏ တပည့်တော်များကလည်း လိုက် နာကြသဖြင့် မည်သည့်အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုကို ရရှိခဲ့ကြသည်ဆိုသော အ ရာပင်ဖြစ်သည်။

**● ရေဖြင့် မွေးဖွားခြင်း။**

နိကောဒင်အမည်ရှိသောယုဒလူမျိုးခေါင်းဆောင်တစ်ဦးသည်ညဘက်၌သခင်ယေရှုထံသို့ရောက်ရှိလာရာ၊ သခင်ယေရှုက-

**“ဒုတိယမွေးခြင်းကိုမခံသောသူမည်သည်ကား၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုမမြင်ချ”**

ထိုမိန့်တော်မူချက်ကိုနိကောဒင်မှတိုက်ရိုက်အနက်ကောက်ရာသခင်ယေရှုမှထပ်မံ၍အောက်ပါအတိုင်းမိန့်တော်မူခဲ့ပါသည်။

**“ရေနှင့်ဝိညာဉ်တော်မမွေးသောသူမည်သည်ကား၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့မဝင်ချ” (ရှင်ယောဟန်ခရစ်ဝင်ကျမ်း ၃:၃-၅)။**

“ရေနှင့် မမွေးလျှင်” ဟုဆိုခြင်းသည် ဗဟိုဇံမင်္ဂလာကို တိုက်ရိုက်ညွှန်ပြခြင်းမဟုတ်ပါလော။ ဗဟိုဇံဆရာယောဟန်သည် တက်ကြွစွာဖြင့်နောင်တနှင့်ဆိုင်သောတရားတော်ကိုဟောပြောပြီး၊ ယောဒန်မြစ်တွင်လူအများကိုဗဟိုဇံပေးခဲ့ပါသည်။ သခင်ယေရှုကိုယ်တိုင်ပင်ဗဟိုဇံဆရာယောဟန်အား-

**“အလုံးစုံသောတရားတို့ကိုအကုန်အစင်ကျင့်သင့်သည် ဖြစ်၍၊ ယခုအခွင့်ပေးပါ။” (ရှင်မသဲခရစ်ဝင်ကျမ်း ၃:၁၅)**

အထက်ပါအတိုင်းမိန့်တော်မူ၍ ဗဟိုဇံကိုခံယူတော်မူခဲ့သည်။ သခင်ယေရှုက **“ရေနှင့် မမွေးလျှင်”** ဟူသောမိန့်တော်မူချက်သည် ယောက်ျား(သို့မဟုတ်) မိန်းမတစ်ဦးသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သို့ဝင်ရောက်နိုင်ရန်အတွက် ဗဟိုဇံမင်္ဂလာကိုခံယူရမည်မှာ မလွဲကန်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုလိုရင်းဖြစ်ပါသည်။

သခင်ယေရှုကောင်းကင်နိုင်ငံတော်သို့တက်ကြွခြင်းမတိုင်မှီ ယင်းအချက်ကိုပိုမိုခိုင်မာစေရန်အောက်ပါညွှန်ကြားချက်ကိုသူ၏ တပည့်တော်များကိုမိန့်တော်မူခဲ့ပါသည်။

**“သင်တို့သွား၍ လူမျိုးတကာတို့ကို ငါတပည့်ဖြစ်စေ လျက်၊ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ နာမ၌ ဗဟိုဇံကိုပေးကြလော့။ ငါသည် သင်တို့အား ပေးသမျှသောပညတ်တော်တို့ကို စောင့်ရှောက်စေခြင်းငှါ ဆုံးမဩဝါဒပေးကြလော့။” (ရှင်မသဲခရစ်ဝင်ကျမ်း ၂၈:၁၉-၂၀)**

သခင်ယေရှုကောင်းကင်သို့တက်ကြွပြီးသည့်နောက်သူ၏ တမန်တော်များ၏ လုပ်ငန်းမှာ၊ သင်ကြားခြင်းနှင့် သွန်သင်ခြင်းတို့ဖြစ်ရာ၊ ယင်းအထဲ၌ ဗဟိုဇံမင်္ဂလာအကြောင်းလည်း အတိအကျပါဝင်ခဲ့လေသည်။

**တမန်တော်တို့၏ဆောင်ရွက်ချက်များ။**

◆ တမန်တော်တို့သည်အထက်ပါသခင်ယေရှုမိန့်မှာ  
ချက်ကိုမည်သို့နားလည်၍မည်သို့လက်တွေ့လုပ်  
ဆောင်ခဲ့ကြသနည်း?

တမန်တော်တို့၏တန်ဖိုးကြီးမားသောလုပ်ဆောင်ချက်  
များကို **“တမန်တော်ဝတ္ထု”** တွင်အောက်ပါအတိုင်းဖော်ပြထားရှိ  
ပါသည်။

**၂၉၆-၃၈**

ရှင်ပေတရုသည်ယေရှုလင်မြို့ရှိနားသောတ  
ဆင်သူတို့အားသင်တို့လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်  
ကွပ်မျက်သောယေရှုသည်။ **“အရှင်သခင်နှင့်  
ခရစ်တော်”** ဖြစ်သည်ဟုဟောပြောခဲ့ရာကြား  
နာသောသူတို့သည်စိတ်နှလုံးပူပန်ခြင်းရှိ၍ **“အ  
ဘယ်သို့ပြုရပါမည်နည်း”** ဟုမေးမြန်းကြရာ  
ရှင်ပေတရုမှ **“သင်တို့၏အပြစ်ကိုလွတ်စေ  
ခြင်းငှါနောင်တရ၍တယောက်မျှမကြွင်း၊ယေ  
ရှုခရစ်၏နာမ၌ပတ္တိခံကိုခံကြလော့”** ဟုပြော  
ကြားခဲ့ပါသည်။

**၂၉၁**

သူတို့မည်သို့တုန့်ပြန်ခဲ့သည်ဆိုလျှင် **“ထိုစ  
ကားကိုအသင့်နှလုံးသွင်းမိသောသူတို့သည်  
ပတ္တိခံကိုခံ၍၊ . . . . . ”**

(၅)

**၈:၁၂**

ဖိလိပူသည်ရှုမာရိမြို့၌ဧဝံဂေလိတရားကို  
ဟောကြားခဲ့ရာ **“ဖိလိပူသည်ဘုရားသခင်၏  
နိုင်ငံတော်နှင့်၎င်း၊ယေရှုခရစ်၏နာမတော်  
နှင့်၎င်းစပ်ဆိုင်သောဧဝံဂေလိတရားကိုဟော  
ပြော၍ထိုသူတို့သည်ယုံကြည်သောအခါ၊  
ယောက်ျားမိန်းမတို့သည် ပတ္တိခံကိုခံကြ၏။”**

**၈:၃၆**

ဖိလိပူသည် **အဲသယောပီ** အမတ်အားယေရှု  
သည်ကျမ်းစာတော်ကိုပြည့်စုံစေသူဖြစ်  
ကြောင်းရှင်းလင်းပြရာအမတ်ကြီးက **“အ  
ကျွန်ုပ်ကိုပတ္တိခံမခံစေခြင်းငှါမည်သည့်အ  
ကြောင်းဆီးတားပါသနည်းဟုပြောဆိုလျှင်”**  
သူနှင့်ဖိလိပူတို့သည်ရေထဲသို့အတူဆင်းကြပြီး  
အမတ်ကြီးအားပတ္တိခံပေး၏။ ဖိလိပူကအ  
မတ်ကြီးအားပတ္တိခံ၏အဓိပ္ပါယ်နှင့်လိုအပ်ပုံကို  
ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

**၉:၁၈**

တာရှုမြို့သားရှောလုသည်ဒမသက်လမ်းပေါ်  
တွင်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခဲ့သောသခင်  
ယေရှုကိုတွေ့မြင်ပြီးသည့်နောက်မျက်စိကန်း  
ခဲ့ရာသစ္စာရှိတပည့်တော် **အာနနိမု** လာရောက်  
တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ အာနနိမုကားကိုရှောလုကြား  
ပြီးသည့်နှင့်၊ . . . **“ထိုခဏ၌ရှောလု၏မျက်စိမှ  
ငါးကြေးကွာကျသကဲ့သို့ဖြစ်၍၊မျက်စိပြန်မြင်**

(၆)

**သဖြင့်ထ၍ ဗတ္တိဇံခံပြီးလျှင်။ . ”**

**၁၆:၁၄-၁၅** လူဒိသည် ဘုရားသခင်ကို ကိုးကွယ်သူဖြစ်၍ ရှင်ပေါလုဟောသော တရားကို နားထောင်၍ ဗတ္တိဇံကို ခံယူလေ၏။

**၁၆:၃၀-၃၃** ဖိလိပိုမြို့မှ ထောင်မှူးသည် မြို့ထဲတွင် ပေါလုဟောပြောချက်ကို ကြားခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ပေါလုနှင့် သိလအား **“အကျွန်ုပ်သည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်အံ့သော ငှါအဘယ်သို့ ပြုရမည်နည်း ဟု မေးလျှောက်လေ၏။”** ပေါလုနှင့် သိလတို့က ကိုယ်တော်၏ တရားကို ဟောကြားပေးရာ ထောင်မှူးသည် ဗတ္တိဇံခံယူလေသည်။

**၁၉:၃-၅** ဇဖက်မြို့တွင် ဗတ္တိဇံဆရာယောဟန်၏ ဗတ္တိဇံကို သာသိကြွမ်းသော ယုံကြည်သူတစ်ချို့ ရှိလေရာ ရှင်ပေါလုမှ အောက်ပါအတိုင်း ရှင်းလင်းခဲ့ပါသည်။ **“ယောဟန်က ငါ့နောက်ကြွလာသော သူကို ယုံကြည်ရမည် ဟု လူများတို့အား ပြောဆိုလျက်၊ နောင်တနှင့် စပ်ဆိုင်သော ဗတ္တိဇံကို ပေး၏။ ထိုသို့ဆိုရာ၌ ယေရှုခရစ်ကို ဆိုလိုသည်၊ ဟူသော စကားကို ကြားလျှင် ထိုသူတို့သည် သခင်ယေရှု၏ နာမ၌ ဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏။”**

**ကော်နေလိ၊**

**ကောနေလိ** အကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ **(တမန်တော်ဝတ္ထု ၁၀)** လက်ရှိတိုးတက်နေသော ခေတ်ကြီး၌ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ အများအပြားနှင့် မှတ်သားဖွယ်ရာ ထူးခြားမှုများ ရှိနေသည့် အတွက် ချင့်ချိန်၍ အထက်ပါ စာရင်းအား နောက်ဆုံးအနေနှင့် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကော်နေလိသည် ရောမစစ်သားတစ်ဦး ဖြစ်ပြီး၊ ကူသရေလတို့၏ ဘုရားသခင်ကို သိကျွမ်းကိုးကွယ်သူ ဖြစ်သည်။ သူသည် ဘုရားတရားကြည်ညိုသူ တစ်ဦး ဖြစ်ပြီး သူနှင့် သူ၏ အိမ်သူအိမ်သားတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း ရှိကြ၍ လူအများတို့ကို လည်း စွန့်ကြဲပေးကမ်းကြခါ ဘုရားသခင်ထံ အစဉ်ဆက်တိုင်း လေ့ရှိကြသော သူများ ဖြစ်ကြသည်။ **(အငယ် - ၂)** အလွန် ရှိသေးလေး မြတ်ဖွယ်ရာ ကောင်းသူတစ်ဦး ပေတည်း။ ဘုရားသခင်ကို ကိုးကွယ်သော သူ၊ ကောင်းမွန်သော အကျင့်ကို ကျင့်ပြီး ဆုတောင်းခြင်းနှင့် ပြည့်ဝသော သူ ဖြစ်ကြလေသည်။

**◆ အမှန်ဆိုရပါလျှင် သူ့အတွက် နောက်ထပ်လုပ်ဆောင်ရန် မည်သည့် အရာမှ မလိုတော့ဟု ဆိုလျှင် မှန်ပါမည်လား?**

သမ္မာကျမ်းစာသည် သူ့တွင် လိုအပ်နေသော အရာတစ်ခုကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြပါသည်။ ရှင်ပေတရုစေခိုင်းချက် အရ ကော်နေလိထံသွားရောက်ပြီး **“ကယ်တင်တော်မူခြင်း တရားစကားကို” (၁၁:၁၄)** ဟောပြောခဲ့လေသည်။ ဘုရားသခင်မှ သခင်ယေရှု

ခရစ်တော်အားဖြင့်လုပ်ဆောင်ခဲ့သောအရာများကိုလည်းရှင်းလင်းခဲ့၏။

**“ထိုသခင်ကိုယုံကြည်သူရှိသမျှတို့သည်နာမတော်အား  
ဖြင့်အပြစ်လွတ်တော်မူခြင်းကျေးဇူးကိုခံရကြလတံ့။”  
(၁၀:၄၃)**

ရှင်ပေတရုသည်သခင်ဘုရား၏စေခိုင်းချက်အရလာ  
ရောက်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း၊စိတ်ပါလှမှုမရှိချေ။ ရှင်ပေတရုနှင့်အ  
ဖွဲ့အပါအဝင်ယုဒလူအားလုံးတို့သည်တစ်ပါးအမျိုးသားများမှယုံ  
ကြည်သူအဖြစ်ပြောင်းလဲလာမှုကိုဆန့်ကျင်ရာတွင်တစ်သဘော  
တည်းဖြစ်ကြ၏။ ဘုရားသခင်သည်ယင်းအရာကိုသိရှိတော်မူသည့်  
အတွက်ရှင်ပေတရုကိုရှုပါရုံတစ်ခု(အခန်းငယ် ၅-၆)ကိုပေးတော်  
မူ၍ ဘုရားသခင်စင်ကြယ်စေသောအရာကိုသူ့အနေဖြင့်မစင်ကြယ်  
ဟုမသတ်မှတ်ရန်သွန်သင်ခဲ့ပါသည်။ ကောနေလိသည်ရှင်ပေတရု  
ဟောပြောသောနှုတ်ကပတ်တော်ကိုယုံကြည်ခဲ့မှုနှင့်ဘုရားသခင်  
သည်နိမိတ်လက္ခဏာတစ်ခုကိုထပ်မံ၍ပေးအပ်ပြီးယုဒလူတို့မှားယွင်း  
နေကြောင်းကိုထင်ရှားစွာဖော်ပြပေးခဲ့ပါသည်။ နှုတ်ကပတ်တရား  
တော်ကိုကြားနာရသောလူအပေါင်းတို့အပေါ်သို့သန့်ရှင်းသောဝိ  
ညာဉ်တော်သည်သက်ရောက်တော်မူ၏။(အခန်းငယ် ၄၄)

ဤသို့အားဖြင့်ယုဒလူတို့အားအလွန်အံ့ဩမိန့်မောခြင်း  
ကိုဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည်တစ်ပါးအမျိုးသားများကို  
လည်းယုံကြည်လာစေရန်အလိုတော်ရှိကြောင်းကိုအထက်ပါအထူး  
နိမိတ်လက္ခဏာဆုကျေးဇူးအားဖြင့်ယုဒလူတို့မှားယွင်းနေကြောင်း

ဖော်ပြပေးခဲ့ပါသည်။ ရှင်ပေတရု၏တုန့်ပြန်မှုမှာအလွန်မှတ်သား  
လောက်ပါသည်။

**“ဤသူတို့ဗဟိုဇံမပေးစေခြင်းငှါအဘယ်သူသည်ရေကို  
မြစ်တားနိုင်သနည်းဟုဆိုလျက်သခင်ဘုရား၏နာမ၌  
ဗဟိုဇံကိုခံစေမည်အကြောင်းစီရင်လေ၏။” (အခန်း  
ငယ် ၄၇-၄၈)**

◆ အထူးမှတ်သားရန်မှာ၊ကော်နေလိနှင့်အိမ်သူအိမ်  
သားများသည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ဆုကျေး  
ဇူးကိုရရှိခံစားခဲ့ရသော်ငြားလည်း၊ရှင်ပေတရုမှဗဟို  
ဇံမဂ်လာလိုအပ်ကြောင်းကိုဤအရာထက်မှတ်သား  
ဖွယ်ရာသက်သေရှိပါအံ့မည်လား?

ထို့ကြောင့်၊ဗဟိုဇံနှင့်သက်ဆိုင်မှုအားအပေါ်ယံသက်  
သက်ရိုးရိုးဟောကြားခြင်းမျိုးသာမဟုတ်ကြောင်း၊ကယ်တင်ခြင်းအ  
တွက်အဓိပ္ပာယ်ရှိသောအဆင့်တစ်ဆင့်တိုးတက်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း  
လွန်စွာရှင်းလင်းလှပါသည်။

**ကယ်တင်ခြင်းမည်သို့ရရှိနိုင်မည်နည်း?**

အပေါ်ယံအနေဖြင့်ကြည့်ပါကအလွန်ခက်ခဲ၍ဖြေရှင်း၍  
မရနိုင်သောအနေအထားဖြစ်ပါသည်။ ကယ်တင်ခြင်းအတွက်ခက်  
ခဲသောအချက်မှာလူယောက်ျားနှင့်မိန်းမတို့သည်ဘုရားသခင်ကြံရွယ်

ထားခဲ့သောအသက်တာမှသွေဖယ်ကျဆုံးခဲ့မှုသည်အဓိကဖြစ်ခဲ့သည်။ သမ္မာကျမ်းစာသည်ယင်းကျဆုံးမှုကို **“အပြစ်”** ဟုခေါ်ဆိုပါသည်။ အပြစ်ဟုဆိုသည့်စကားကိုအများသူငါကြိုက်နှစ်သက်မှုမရှိကြသကဲ့သို့ကျွန်တော်တို့သည်လည်းကြိုက်နှစ်သက်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ သို့သော်ရှောင်လွှဲ၍ကားမရနိုင်ပါ။

ဘုရားသခင်သည်အပြစ်ဟူသောစကားကိုလူသားတို့ပြစ်မှားသည့်အခါတိုင်းတွင်အသုံးပြုလေ့ရှိပါသည်။ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းစာတွင်ဘုရားသခင်၏ပရောဖက်တို့သည်လည်းကူသရေလလူမျိုးတို့အပြစ်လွန်ကျူးသည့်အခါ၊ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲကြသကဲ့သို့ဓမ္မသစ်ကျမ်းစာတွင်သခင်ယေရှုနှင့်တမန်တော်တို့သည်လည်းသုံးစွဲထားရှိကြပါသည်။

ဘုရားသခင်ထားရှိခဲ့သောနှုတ်ကပတ်တော်အရလူသားတို့၏အပြစ်တရားသည်ပေါ်လွင်ထင်ရှားနေသည့်အတွက်ယင်းကိုလွယ်ကူစွာဆေးကြောပစ်ရန်နှင့်အလေးအနက်မထားပါဟုဆို၍မရနိုင်ပါ။ ဘုရားသခင်သည်အပြစ်တရားကိုကုသရန်အတွက်အမှန်ပင်ကြံရွယ်ချက်ရှိထားခဲ့ကြောင်းကိုသံသယရှိစရာမလိုပါ။

ယင်းအပြင်ဘုရားသခင်သည်လူယောက်ျားနှင့်မိန်းမတို့ကိုယ်တိုင်လွန်ကျူးသောအပြစ်များကြောင့်ကယ်တင်ခြင်းရရှိမှုအတွက်ကြီးမားသောအဟန့်အတား၊အတားအဆီးများကိုဖယ်ရှားပစ်ရန်နည်းလမ်းတစ်ခုကိုပေးအပ်ထားခဲ့ပါသည်။ ယင်းမှာ၊ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုနားထောင်လိုက်နာရန်ပင်ဖြစ်သည်။

ဘုရားသခင်သည်နာဇရက်မြို့ရှိငယ်ရွယ်နုပျိုသောအမျိုးသမီးမာရိထံမှသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်တန်ခိုးတော်ဖြင့်သားတော်ယေရှုကိုမွေးဖွားစေမှုဖြင့်အစပြုခဲ့ပါသည်။ ယင်းကို **“ရှင်လုကာခရစ်ဝင်ကျမ်း”** တွင်ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြထားပါသည်။

**“ကောင်းကင်တမန်ကလည်း၊သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်သင်၏အပေါ်မှာသက်ရောက်တော်မူ၍၊ အမြင့်ဆုံးသောဘုရား၏တန်ခိုးအာနုဘော်တော်သည် သင့်ကိုလွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။ ထိုအကြောင်းကြောင့်ထိုသန့်ရှင်းသောသားသည်လည်းဘုရားသခင်၏သားတော်ဟု ခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။”** (ရှင်လုကာခရစ်ဝင်ကျမ်း ၁:၃၅)

ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုလူသားမိန်းမတစ်ဦးထံမှမွေးဖွားစေခြင်း၏စစ်မှန်သောရည်ရွယ်ချက်ကိုကောင်းကင်တမန်ကယောသပ်အားဤသို့ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

**“သားယောက်ျားကိုဘွားမြင်လိမ့်မည်။ ထိုသားသည် မိမိလူတို့ကိုအပြစ်မှကယ်ချွတ်မည့်သူဖြစ်သောကြောင့်၊ ယေရှုဟူသောအမည်ဖြင့်မှည့်ရမည်ဟုကောင်းကင်တမန်ဆို၏။”** (ရှင်မသဲခရစ်ဝင်ကျမ်း ၁:၂၁)

**သခင်ယေရှုသက်တော်စွန့်လွှတ်တော်မှုခြင်း။**

**◆ သခင်ယေရှု၏သက်တော်စွန့်မှုသည်အပြစ်မှကယ်  
တင်ခြင်းရရှိမှုနှင့်မည်သို့သက်ဆိုင်နေသနည်း?**

ဤအံ့ဩဖွယ်ရာအသက်တမျှအရေးကြီးသောမေးခွန်း၏ အဖြေမှာ သခင်ယေရှု၏အသက်ရှင်နေထိုင်မှုအသက်တာနှင့်နောက် ဆုံးလက်ဝါးကားတိုင်ပေါ်တွင် အသက်စွန့်မှုတို့အပေါ်တွင်လုံးဝမူ တည်နေပါသည်။ သခင်ယေရှု၏အသက်တာကိုဆင်ခြင်ကြပါစို့။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းစာတွင်ဖော်ပြထားချက်အရ သခင်ယေရှု၏အသက်တာ၊ သဘောသဘာဝသည် ကျွန်တော်တို့ကဲ့သို့ပင်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါ သည်။ သခင်ယေရှုသည် သူ၏လူသားမိခင်ကဲ့သို့ပင် လူ့ဇာတိသ ဘောသဘာဝရှိနေသည်မှာ မလွဲမရှောင်သာပါ။ **‘ဟေဗြဲဩဝါဒစာ’** တွင် သခင်ယေရှုသည် ကျွန်တော်တို့ကဲ့သို့ပင်၊ **“အသွေးအသား”** (၂:၁၄) ရှိသူဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားရှိပြီး ယင်းသို့ဖြစ်ခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့၏အတွေ့အကြုံနှင့် အခြေအနေများကို ဝေမျှခံစားနိုင် ရန်ဖြစ်ပါသည်။

**“ထိုသို့စုံစမ်းနှောင့်ရှက်ခြင်းကိုကိုယ်တော်တိုင်ခံ၍ ဒုက္ခ ဆင်းရဲခြင်း၌ ကျင်လည်သောကြောင့်၊ . . . . .”**  
(ဟေဗြဲဩဝါဒစာ ၂:၁၈)

**“ငါတို့ခံရသည်နည်းတူ၊ အမျိုးမျိုးသောစုံစမ်းနှောင့်ရှက် ခြင်းတို့ကိုခံဘူးသောသူဖြစ်တော်မူ၏။ သို့ရာတွင်၊ ဒုစရိုက်အပြစ်နှင့် ကင်းလွတ်တော်မူ၏။”** (ဟေဗြဲဩ ဝါဒစာ ၄:၁၅) (၁၃)

ရိုးစင်စွာကြည့်ပါက သခင်ယေရှု၏သဘာဝတွေ့ကြုံမှုတို့ သည် လူသားတို့နှင့်တူညီနေသည်ကို သိရှိနိုင်ပါသည်။

သခင်ယေရှုသည် မိမိ၏ သက်သာမှုနှင့်နှစ်သက်မှု (အတ္တ) ကို ရှာဖွေခြင်း၊ မိမိ၏ကိုယ်ကာယလိုအပ်ချက်ပြည့်ဝနေမှုအတွက် သာ ယာကျေနပ်နေခြင်း၊ မိမိ၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိန်းသိမ်းထားခြင်း၊ ချမ်းသာ မှုနှင့် ဩဇာရှိရန် ဆန္ဒရှိနေခြင်း စသည်ဖြင့် မိမိကိုယ်မိမိကျေနပ်နှစ် သိမ့်စေသော အရာများ၏ ဖိစီးမှုရှိခဲ့သော်လည်း၊ အခြားယောက်ျားမိန်း မတို့နှင့် မတူပါ။ သူသည် လောကီအလိုဆန္ဒများကို အလျော့ပေးခဲ့ ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ယင်းအလိုဆန္ဒများကို ငြင်းပယ်လျက် ဘုရားသခင်၏ စကားတော်ကိုသာ သစ္စာရှိစွာ ဖြင့်နာခံတော်မူခဲ့ပါသည်။

ယင်းသည် ကြီးမြတ်သော အဓိပ္ပါယ်ထူးကို ဖြစ်စေသော အ ချက်ပင်ဖြစ်သည်။ လူသားတို့၏ သမိုင်းတွင် ပထမဦးဆုံးအနေဖြင့် အပြစ်တရားကို အောင်နိုင်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အထူးကြီးမြတ်၍ ထူး ခြားသော လူ့သဘာဝလွန်စိုးစံရာ နယ်ပယ်တွင် အပြစ်တရားသည် ရှုံး နိမ့်မြဲပင်တည်း။

လူတို့မှ မိမိတို့အတွက် မပြုလုပ်နိုင်သော အရာများကို သ ခင်ယေရှုမှ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့သည်။ အပြစ်တရားနှင့် ကင်းစင်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းနှင့် လူသားမျိုးနွယ်ဝင်ဖြစ်သော သခင်ယေရှု သည် မိမိကိုယ်ကို **“ဘုရားသခင်၏ သိုးသူငယ်တော်”** အဖြစ် ပူဇော် ခဲ့မှုကို ရှင်ယောဟန်မှ အောက်ပါအတိုင်း ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

**“ဤလောက၏အပြစ်ကိုဆောင်သွားသောဘုရားသခင်  
၏သိုးသငယ်ကိုကြည့်လော့။” (ရှင်ယောဟန်ခရစ်ဝင်  
ကျမ်း ၁: ၂၉)**

တနည်းကား၊ အလိုတော်အတိုင်းမိမိကိုယ်မိမိလက်ဝါး  
ကားတိုင်ပေါ်တွင်အသေခံ၍ လူသားတို့၏အပြစ်တရားအတွက်ပူဇော်  
ခံခဲ့ပါသည်။ လူသားအားလုံး၏ကိုယ်စားလှယ်တော်အဖြစ်ရပ်တည်  
လျက်ဘုရားသခင်၏ဖြောင့်မတ်သောတရားစီရင်ခြင်းကိုလက်ခံပြီး  
အပြစ်တရားကိုရှုတ်ချခဲ့ပါသည်။

သခင်ယေရှုသည်လူ့သဘာဝဖြစ်ရပ်ဖြစ်စဉ်တိုင်းတွင်အ  
ပြစ်တရားကိုရှုတ်ချခဲ့သကဲ့သို့အပြစ်တရားအတွက် **“ဇာတိ”** အနေ  
ဖြင့်ပေးဆပ်ခဲ့ပါသည်။ ဤနည်းအားဖြင့်သခင်ယေရှုသည်သူ၏အ  
သက်တာကိုလူသားတို့၏အပြစ်တရားအတွက်ကိုယ်ကိုယ်ပူဇော်  
ခံခဲ့ပါသည်။ **(ရှောမဩဝါဒစာ ၈:၃)** အံ့ဘွယ်ရာတစ်ခုမှာ၊ သခင်  
ယေရှုသည်အပြစ်ကင်းစင်သူဖြစ်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်  
နှင့်တူညီသောဖြောင့်မတ်ခြင်းရှိသောကြောင့်၊ ဘုရားသခင်သည်သေ  
ခြင်းမှထမြောက်စေတော်မူပြီး၊ သေခြင်းတရားကင်းသောထာဝရဖြစ်  
စဉ်နှင့်တန်ခိုးတော်ကိုပိုင်ဆိုင်သောအသက်အသစ်ကိုပေးအပ်ခဲ့ပါ  
သည်။

**◆ ဤအချက်သည်ကျွန်တော်တို့ကိုမည်ကဲ့သို့ကူညီပေး  
နိုင်သနည်း?**

ကျွန်တော်တို့သည်အပြစ်ရှိသောကြောင့်ဤဇာတိကိုယ်  
**(၁၅)**

ခန္ဓာဖြင့်အသက်ရှင်နေသ၍ ကာလပတ်လုံးပြည့်စုံသောအသက်တာ  
ဖြင့်အသက်မရှင်နိုင်ကြပါ။ ယင်းကဲ့သို့သောအသက်တာကိုလည်း  
မည်သည့်အခါမှမမျှော်လင့်နိုင်ကြပါ။

**ဘုရားသခင်၏သဘောထား(သတ်မှတ်ချက်များ)**

ဘုရားသခင်၏သဘောထား(သတ်မှတ်ချက်များ)သည်  
အံ့ဩဖွယ်ရာပြုမှုဆောင်ရွက်ချက်အပေါ်တွင်မူတည်သည်မဟုတ်  
ပါ။ ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုယုံကြည်သည်ဟုပြောရုံဖြင့်ကျွန်  
တော်တို့ကိုအလိုအလျောက်မပြောင်းလဲပေးပါ။ ထို့အပြင်၊ အံ့ဩ  
ဖွယ်ရာနည်းလမ်းဖြင့်သားတော်၏ကိုယ်တိုင်ပူဇော်မှုကြောင့်ဘုရား  
သခင်သည်ကျွန်တော်တို့ကိုအပြစ်မဲ့သူများအဖြစ်သတ်မှတ်မည်မ  
ဟုတ်ပါ။

သတ်မှတ်ချက်တစ်ချို့အရအပြစ်လွတ်ခြင်းအခွင့်သည်  
ဘုရားသခင်၏ကရုဏာတော်နှင့်ကျေးဇူးတော်အပေါ်တွင်သာမူတည်ပါ  
သည်။

အဦးဆုံးသတ်မှတ်ချက်မှာ၊ ဘုရားသခင်ထံသခင်ယေရှု  
အားဖြင့်လာရောက်သောလူယောက်ျား၊ မိန်းမတို့သည်မိမိတို့၏ပကတိ  
အခြေအနေမှန်ကိုသိရှိရန်လိုအပ်သည့်အပြင်အပြစ်တရားပြေညိမ်း  
ခြင်းအတွက်လက်ဝါးကားတိုင်ပေါ်တွင်အသက်ပေးဆပ်ခဲ့သောသခင်  
ယေရှုကိုလည်းရှုမြင်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ ယင်းနောက်မှသူတို့စိတ်  
ဆုံးဖြတ်၍မိမိတို့အလို အတိုင်းအသက်မရှင်တော့ဘဲသခင်ယေရှု  
ဝိညာဉ်သဘောဖြစ်သောကျေးဇူးတော်နှင့်သမ္မာတရားအရအသက်ရှင်



ရပါလိမ့်မည်။

ယင်းနောက်မှတုရားသခင်သည်ကျွန်တော်တို့အပေါ်တင်ထားသောစွဲဆိုချက်များကိုပယ်ဖျက်၍သူနှင့်မှန်ကန်သောဆက်သွယ်မှုရရှိစေရေးအတွက်လက်ခံပါလိမ့်မည်။ ထို့နောက်မှတုရားသခင်၏မိသားစုသားသမီးများအဖြစ်ဆက်ဆံပါလိမ့်မည်။ **ယင်းမိသားစု၏အကြီးအကဲမှာသူ၏တစ်ပါးတည်းသောသားတော်သခင်ယေရှုပင်ဖြစ်ပါသည်။**

**ဧမာင်တရခြင်းနှင့်အသက်တာအသစ်မြောင်းလဲခြင်း။**

ယခုကျွန်တော်တို့သည်သမ္မာကျမ်းစာထဲမှစကားစုနှစ်ခုကိုနားလည်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ ယင်းစကားစုနှစ်ခုကိုသခင်ယေရှုကောင်းကင်နိုင်ငံသို့တက်ကြွတော်မူပြီးမကြာမြင့်မှီ၊ယေရှုလင်မြို့တွင်တမန်တော်ရှင်ပေတရု၏ဟောပြောချက်တွင်တွေ့ရှိရပါသည်။

**“သင်တို့အပြစ်များကိုပြေစေခြင်းငှါနောင်တရ၍ စိတ်ပြောင်းလဲခြင်းသို့ရောက်ကြလော့။ (တမန်တော်ဝတ္ထု ၃:၁၉)**

အလွန်အရေးကြီးသောစကားစုများဖြစ်သော **“နောင်တရခြင်းနှင့်စိတ်ပြောင်းလဲခြင်း”** ကိုယနေ့ခေတ်တွင်လူများစွာအသုံးပြုလျှက်ရှိနေသည်ကိုဝမ်းနည်းဖွယ်ရာတွေ့ရှိနေရပါသည်။ စစ်မှန်သောနောင်တရရှိရန်ဆိုသည်မှာ **“စိတ်ပြောင်းလဲသည်”** ဟုနား

လည်ပါသည်။ မည်သည့်စိတ်ပြောင်းလဲခြင်းဟုမေးမြန်းလျှင်၊ကျွန်တော်တို့မည်သည့်အရာကိုစဉ်းစားနေကြကြောင်းဟူသောအချက်မှာရှင်းလင်းသောအဖြေပင်ဖြစ်သည်။ စိတ်ပြောင်းလဲခြင်း(နောင်တရခြင်း)ဆိုသည်မှာ၊တုရားသခင်စံထားသောအသက်တာအရာ၌ အသက်ရှင်ရန်ပျက်ကွက်ခဲ့မှုကိုသိရှိနားလည်၍အပြစ်သားဖြစ်သည်ဟုခံယူခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက်တွင်မိန့်တော်မူချက်ကိုနာခံရန်ဖြစ်ပါသည်။

အသက်တာအသစ်ပြောင်းလဲခြင်းဆိုသောအဓိပ္ပါယ်မှာ၊ **“ဦးတည်သွားနေရာမှလှည့်၍ဆန့်ကျင်ဖက်သို့လျှောက်လှမ်းခြင်း”** ပင်ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည်အသက်တာလမ်းကြောင်းပြောင်းရန်လိုအပ်ပြီးတုရားသခင်၏အလိုတော်နှင့်အညီခရစ်တော်၏မိန့်မှာချက်များအရအသက်ရှင်ရခြင်းသည်သာအမှန်ပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင်ရှင်ပေတရုသည်**ယေရှုလင်မြို့**ရှိလူများကိုတစ်ဆင့်တိုး၍ဟောပြောခဲ့သည်မှာ-

**“သင်တို့၏အပြစ်ကိုလွတ်စေခြင်းငှါနောင်တရ၍တယောက်မျှမကြွင်း၊ယေရှုခရစ်၏နာမ၌ဗတ္တိဇံကိုခံကြလော့။” (တမန်တော်ဝတ္ထု ၂:၃၈)**

ရှင်ပေတရုသည်အဘယ်ကြောင့်ထပ်ဆင့်၍ပညတ်ရသည်ဆိုခြင်းမှာ၊သခင်ယေရှုနှင့်တမန်တော်တို့လက်ထက်၌ပေးသောဗတ္တိဇံမင်္ဂလာမှာရေတွင်လုံးလုံးနှစ်ခြင်းဖြစ်သည်ကိုအမှန်သိရှိနိုင်ပါသည်။ မည်သည့်အရာကိုဆိုလိုခြင်းကိုရှင်ပေါလုမှ**ရောမမြို့**သို့ပေး

ပို့သောစာတွင်ရှင်းလင်းပြခဲ့ပါသည်။

**“ယေရှုခရစ်၌ပတ္တိဇံကိုခံသောသူရှိသမျှတို့သည်အသေခံတော်မူခြင်း၌ပတ္တိဇံကိုခံကြသည်ဟုသင်တို့မသိသလော့။ ထို့ကြောင့်၊အသေခံတော်မူခြင်း၌ပတ္တိဇံကိုခံသောအားဖြင့်၊ထိုသခင်နှင့်အတူသင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံကြ၏။” (ရောမဩဝါဒစာ ၆း၃-၄)**

ကောလောသဲမြို့တွင်နေထိုင်ကြသောသူများကိုရေးသားထားရှိသည်မှာ၊

**“ပတ္တိဇံအားဖြင့်ထိုသခင်နှင့်အတူသင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံကြ၏။” (ကောလောသဲဩဝါဒစာ ၂း၁၂)**

◆ သို့သော်၊သေသောသူကိုသာလျှင်သင်္ဂြိုဟ်ကြသည်မှာဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်သာဖြစ်ပြီး၊အသက်ရှင်သောသူကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြပါသလား?

မှန်ပါသည်။ ယင်းအချက်ကိုရှင်ပေါလုမှပြောဆိုနေခြင်းဖြစ်သည်။ ကောလောသဲမြို့ရှိယုံကြည်သူတို့သည်ဧဝံဂေလိတရားတော်ကိုယုံကြည်မှုမရှိခဲ့စဉ်ကာလ၌၎င်းတို့၏ဇာတိအခြေအနေကိုသတိပေးနေခြင်းဖြစ်သည်။

**“ဒုစရိုက်အပြစ်၌၎င်း၊ဇာတိပကတိ၏အရေဖျားလှီးခြင်း (၁၉)**

**ကိုမခံသောအပြစ်၌၎င်းသေလျက်ရှိနေသော။ . . ” (ကောလောသဲဩဝါဒစာ ၂း၁၃)**

**သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းနှင့်ရှင်မြန်မာမြောက်ခြင်း၊**

အထက်ပါကျမ်းချက်သည်ရှင်းလင်းလှပါသည်။သူတို့သည်ဘုရားသခင်ရှေ့တော်မှောက်တွင်လူသေများကဲ့သို့ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ အကြောင်းမှာ၊သူတို့၏ဇာတိပကတိသဘော၌သွေးသားဆန္ဒကိုမထိမ်းချုပ်နိုင်ခဲ့ကြသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ သူတို့တွင်မျှော်လင့်ခြင်းလုံးဝမရှိ၊မျှော်ကိုးရန်လည်းမရှိ၊သေခြင်းသာလျှင်ရှိပါသည်။ ဤသမ္မာတရားကိုသူတို့အသိအမှတ်ပြုရန်လိုအပ်ပြီး၊ရေထဲသို့ဆင်း၍ပတ္တိဇံကိုယူဆောင်ကြသောအခါသူတို့ကိုယ်တိုင်၏သေခြင်းအဖြစ်ကိုခံယူပြီးသကာလ၊အပြစ်တရားအတွက်ဘုရားသခင်၏စီရင်ချက်သည် မှန်ကန်ဖြောင့်မတ်ပါသည်ဟုဝန်ခံကြစေရန်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက်ရည်ရွယ်ချက်အသစ်၊အသက်တာအသစ်ဖြင့်ရေထဲမှပြန်လည်ထလာကြပါသည်။

**“ခရစ်တော်သည်ခမည်းတော်၏ဘုန်းတန်ခိုးအားဖြင့်သေခြင်းမှထမြောက်တော်မူသည်နည်းတူ၊ငါတို့သည်လည်းအသစ်သောအသက်တာ၌ကျင်လည်ရကြသတည်း။” (ရောမဩဝါဒစာ ၆း၄)**

ထို့အပြင်ကောလောသဲမြို့တွင်နေထိုင်ကြသောသူများအတွက်ရေးသားချက်မှာ၊-

**“(သင်တို့). . . . ဗတ္တိံအားဖြင့်ထိုသခင်နှင့်အတူ သဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံကြ၏။ . . . ထိုသခင်နှင့်အတူထ မြောက်ခြင်းသို့ရောက်ကြ၏။” (ကောလောသံသြဝါဒ စာ ၂၁၂)**

အထက်ပါနှိုင်းယှဉ်ချက်မှာရှင်းလှပါသည်။ သခင်ယေရှု သည်ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးအသစ်သောအသက်တာနှင့်သေခြင်းတရား ကင်းသောသဘာဝကိုပိုင်ဆိုင်ရရှိသကဲ့သို့ယုံကြည်သူများသည်လည်း ရေထဲမှပြန်ထလာသောအခါအသစ်သောအသက်တာကိုရရှိကြပါ မည်။ ယုံကြည်သူ၏ကိုယ်ကာယသဘာဝသည်သခင်အတိုင်းပင်ရှိ နေမြဲဖြစ်သော်လည်း၊ သူ၏ရှေ့အလားအလာသည်ပြောင်းလဲပြီးဖြစ်လေ သည်။ အကယ်၍ သူသည်မိမိ၏သဘောဆန္ဒအရသာအသက်ရှင် သွားမည်ဆိုပါက၊ ၎င်း၏အဆုံးသည်ထာဝရသေခြင်းဖြစ်သည်ကိုသိရှိ နားလည်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါသူသည်အသစ်သောအသိအ မြင်ရည်ရွယ်ရင်းရှိပြီးဖြစ်ရာ၊ ယင်းမှာ၊ ဘုရားသခင်၏အလိုတော်နှင့်သခင် ယေရှု၏မိန့်မှာချက်များပင်ဖြစ်ပါသည်။

ဤအရာကိုသခင်ယေရှုသည်နီကောဒင်အားဆိုလိုရင်း ဖြစ်သည့် **“ဒုတိယမွေးခြင်း၊” (ရှင်ယောဟန်ခရစ်ဝင်ကျမ်း ၃း၇)** ပင်ဖြစ်ပါသည်။ တမန်တော်ရှင်ပေါလုမှလည်းဤအရာကိုလက် တွေ့လုပ်ဆောင်ရန်ရှင်းလင်းခဲ့ပါသည်။

**“ထို့ကြောင့်၊ သင်တို့၏သေတတ်သောကိုယ်ခန္ဓာ၏တပ် မက်ခြင်းအလိုသို့လိုက်ရသည်တိုင်အောင်၊ . . . . အ (၂၁)**

**ပြစ်တရားသည်သင်တို့ကိုမအုပ်စိုးရ။” (ရောမသြဝါဒ စာ ၆း ၁၂၊ ၁၄)**

တနည်းအားဖြင့်သင်၏ဇာတိသဘောဆန္ဒသည်သင့်ကို အုပ်စိုးစေရန်အခွင့်ပေးပြီးမည်သည့်နည်းလမ်းနှင့်မျှကျွန်ုပ်အဖြစ်သို့ မရောက်ရှိစေရန်တားစီးရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့်၊ ရှင်ပေါ လုပြောဆိုသည် မှာ၊-

**“သေခြင်းမှထမြောက်၍ အသက်ရှင်သောသူကဲ့သို့၊ ဘုရားသခင်အားကိုယ်ကိုယ်ဆက်ကြလော့။” (ရောမသြဝါဒစာ ၆း၁၃)**

ထို့ကြောင့်၊ ရိုးသားသောယုံကြည်သူသည်သူ၏စဉ်းစား ဉာဏ်ကိုပြောင်းလဲလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ၊ သူသည်စိတ် ပြောင်းလဲခြင်းသို့ရောက်ရှိသွားသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ယင်းအား သမ္မာကျမ်းစာစကား၌ **“နောင်တရခြင်း”** ဟုခေါ်ဆိုပါသည်။ သူ သည်အသက်တာအသစ်ကိုရရှိနေသကဲ့သို့အသစ်သောရှေ့အလား အလာကိုရရှိထား၍ဖြစ်ပါသည်။ ဤသည်ကား၊ ဒုတိယအကြိမ်မွေး ဖွားခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ တမန်တော်မှဤအချက်ကိုခြားနားသောသူ တစ်ဦးဖြစ်လာသည်ဟုပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

**“ပုပ်ပျက်သောလူဟောင်းကိုချွတ်ပယ်၍၊ စိတ်နှလုံးသ ဘောသစ်ကိုရပြီးလျှင်၊ . . . . လူသစ်ကိုယူတင်ဝတ် ဆောင်မည်အကြောင်း၊ . . . ” (ဇဖက်သြဝါဒစာ ၄း၂၂၊ ၂၄) (၂၂)**

**“အသေခံပြီးမှထမြောက်တော်မူသောသူ၏အလိုသို့ လိုက်၍ ရှင်စေမည်အကြောင်း၊ လူအပေါင်းတို့အတွက် ကြောင့်အသေခံတော်မူသည်ဟူ၍ ၎င်း၊ ငါတို့သည် သဘောထားလျက်၊ ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာတော် သည် ငါတို့ကို အနိုင်အထက်သွေးဆောင်၏။” (ကောရိန္တုဒြဝါဒစာဒုတိယစောင် ၅:၁၅)**

**“လူမည်သည်ကား ခရစ်တော်၌ ရှိလျှင် အသစ်ပြုပြင် သောသတ္တဝါဖြစ်၏။” (ကောရိန္တုဒြဝါဒစာဒုတိယ စောင် ၅:၁၇)**

**အသစ်သောအသက်တာ၊**

သို့ဖြစ်၍ ဗဟိုဇံမင်္ဂလာသည် ကျမ်းစာ၌ ပါရှိသည့် အတွက် ထူးခြားသော အရာတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ဤနည်းအားဖြင့် ယုံကြည်သူ သည် သူ့အတွက် သေခြင်းမှ ကယ်တင်ရန် လိုအပ်သည်ကို အသိအမှတ်ပြုပြီး တစ်ချိန်တည်းမှာပင် သူ၏ ထူးခြားသော ဆန္ဒအရ ခရစ်တော်၏ ဝိညာဉ်နှင့် အတူ အသက်ရှင်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို သား၊ သမီးအဖြစ် လက်ခံလိမ့်မည်ဟု သောယုံကြည်ချက်ဖြင့် အသစ်သော အသက်တာတစ်ခု တွင် ပါဝင်လှမ်းလာပါလိမ့်မည်။ ဤအရာအား လုံးကို ရက်သား သာ ရှိသေးသော ခလေးသူငယ်တစ်ဦးသည် မလုပ်ဆောင်နိုင်ပါ။ ခလေးငယ်သည် နားလည်ရန်နှင့် တုန့်ပြန်နိုင်ရန် မတတ်နိုင်သကဲ့သို့ တစ်စုံတစ်ဦးသည် ဤခလေးအတွက် တာဝန်ခံလျက် တာဝန်ယူရန် လည်း မဖြစ်နိုင်ပါ။ နှုတ်ကပတ်တော်တွင် လူစားဝင်ရောက်မှုကို ခွင့်မပြုပါ။ ကျွန်တော်တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းအ

(၂၃)

တွက်ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ လုပ်ကြရပါလိမ့်မည်။ (ဖိလိပ္ပိုဒြဝါဒစာ ၂:၁၂) ကျွန်တော်တို့အတွက် တစ်စုံတစ်ဦးက ကိုယ်စားပြုလုပ်ပေး၍ မရနိုင်ပါ။

ဤအတွက် ကြောင့်၊ သမ္မာကျမ်းစာတွင် ခလေးသူငယ်များကို ဗဟိုဇံပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဥပမာပေးထားခြင်း မရှိပါ။ ဗဟိုဇံကို ခံယူသူအား လုံးတို့သည် မိမိတို့ဘာကို လုပ်နေကြသည်ကို သိရှိနားလည်သော အရွယ်ရောက်ပြီးသူများသာ ဖြစ်ရပါမည်။ ခရစ်သက္ကရာဇ် (၁၅၀) မတိုင်မှီ အထိကနဦးအသင်းတော်တွင် ခလေးသူငယ်များကို ဗဟိုဇံပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်သော အထောက်အထားများကိုမတွေ့ရပါ။ Justin Martyn (ခရစ်နှစ်-၁၆၅ တွင် ကွယ်လွန်) ဆိုသူသည် အရွယ်ရောက်ပြီးသူများအတွက် မှတ်တမ်းရေးထားကြောင်းကို မှတ်တမ်းများအရ သိရှိရပါသည်။

“ကျွန်တော်တို့ဟောပြောသွန်သင်ချက်များကို မှန်ကန်သည်ဟု ယုံကြည်ကြသူတိုင်းသည် ဤသွန်သင်ချက်အတိုင်း အသက်ရှင်ရန် တာဝန်ယူကြိုးစားထားကြရမည့် အပြင် အပြစ်လွတ်ခြင်းအတွက် လည်း ဆုတောင်းကြရန် တိုက်တွန်းထားပါသည်။ (ကျွန်ုပ်တို့) မိမိတို့သဘောအရ ရွေးချယ်ခဲ့သော သား၊ သမီးများဖြစ်ခြင်းနှင့် သိကျွမ်းခြင်း ပညာပါရမီကို ရရှိစေရေးအတွက် ရေအားဖြင့် အပြစ်လွတ်ခြင်းကို ရယူရပါမည်။ (ယုံကြည်သူများသည်) အပြစ်များမှ နောင်တရပြီး ဒုတိယမွေးဖွားခြင်းခံ ယူသူအဖြစ် ရွေးယူခြင်းကို ခံကြရပါမည်။ (ကိုးကားချက်၊ Ante Nicene Christian Library, Volume ii, Page-59

(၂၄)

Tertullian (ခရစ်နှစ် ၂၀၀ခန့်)ဆိုသူသည်ခလေးများကို ဗဟိုဇံပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သမိုင်းတွင်ပထဆုံးဖော်ပြခဲ့သူဖြစ် သည်။ သူသည်တမန်တော်တို့၏ရှေးရိုးအစဉ်လာထုံးစံကိုထိမ်း သိမ်းသူအဖြစ်ဂုဏ်သတင်းကြီးသူတစ်ဦးဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ခ လေးသူငယ်များကိုဗဟိုဇံပေးခြင်းအလေ့အထကြီးထွားလာနေမှုကို ထူးထူးခြားခြားဆန့်ကျင်ရေးသားထားသည်ကိုတွေ့ရှိရပါသည်။ “စိတ်အားထက်သန်စွာဆန့်ကျင်သူ”ဟုသမိုင်းပညာရှင်(Neander) ကဆိုထားပါသည်။ (Church History, Volume-1, Page-425)

**ခလေးသူငယ်များ၏ဗဟိုဇံသည့်သမ္မာကျမ်းစာနှင့်မညီညွတ်ပါ။**

ရာစုနှစ်မြောက်များစွာမှစတင်၍အထူးသဖြင့် ၁၆ ရာစု နှစ်ကသမ္မာကျမ်းစာသွန်သင်ချက်အရအသင်းတော်ပြုပြင်ပြောင်း လဲရေးကိုစိတ်ဝင်စားနေသောကာလမှာပင်လျှင်ခလေးများကိုဗဟို ဇံပေးခြင်းသည်အငြင်းပွားစရာအကြောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ရောမကက်သလစ်အသင်းတော်သည်ယင်းအချက်ကိုအသင်းတော်၏ အစဉ်အလာဖြစ်သည်ဟုရှင်းလင်းထုချေခဲ့သည်။ ယုံကြည်စိတ်မချ ရသောအခြေခံများအရခလေးသည်ဤစက္ကရမင်တမင်လာအားဖြင့် ဆုံးရှုံးပျက်စီးခြင်းမှကယ်တင်ခံရပြီးသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ အသစ်ပြုပြင်ခြင်းကိုခံရသည်ဟုလက်ခံကြသည်။ စက္ကရမင်တမင် လာ၏အသစ်ပြုပြင်ခြင်းဟုခေါ်ပါသည်။ ဤသွန်သင်ခြင်းသည် ကျမ်းစာနှင့်မဆီလျော်ပါ။ အခမ်းအနားတစ်ရပ်သာဖြစ်ပါ သည်။ သမ္မာကျမ်းစာတွင်ဖော်ပြသောဗဟိုဇံပေးဟုတ်ပါ။

Dr. L. Lang ဟုခေါ်သော၊ဂျာမန်သီဩလောဂျီပညာရှင်  
(၂၅)

မှသန့်ရှင်းသောသမ္မာကျမ်းစာနှင့်ရှေးခရစ်ယာန်စာပေတို့ကိုဖတ်ရှု ကြသူတိုင်း၊ခလေးသူငယ်များကိုဗဟိုဇံပေးခြင်းကိုမဖော်ပြခဲ့ဘဲရှေး ခရစ်ယာန်ယုံကြည်သူများသည်ပင်ဤအချက်ကိုလုံးဝသိရှိခြင်းမရှိ ကြောင်းဖတ်ရှုခဲ့ကြပါသည်။

Dean Stanley ဆိုသူသည်ဆောင်းပါးတစ်ခုတွင်ရေး သားခဲ့သည်မှာ၊ရေတွင်နှစ်ခြင်းပေးသည်မှာတမန်တော်များလက် ထက်ကပင်ရှိနေခဲ့ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့နှစ်ခြင်းကိုမြောက်နှင့်အ နောက်ပိုင်းဒေသတို့မှမကြိုက်မနှစ်သက်ကြခြင်း၊အဆင်မပြေခြင်း နှင့်ခံစားမှုမရှိခြင်းတို့ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ မည်သည့်ခရစ်ယာန်ကောင် စီမှဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ခရစ်ယာန်တို့၏လွတ်လပ်မှုဖြင့်အများ ၏သဘောထားအရဤကြီးမားသောပြောင်းလဲမှုကိုပြုလုပ်ခဲ့ကြပါ သည်။ (ခလေးများကိုရေဖျန်းပေးခြင်း)အနှောင့်အဖွဲ့ရှိသောစံများ နှင့်ရှေးရိုးအစဉ်အလာများကိုပိုင်းခြားဝေဖန်တတ်သောပြောင်းလဲ၍ အောင်ပွဲခံခဲ့ကြခြင်းကိုအထူးမှတ်သားထိုက်ပါသည်ဟူ၍ရေးသားခဲ့ ပါသည်။(The Nineteenth Century Review, October1879)

တနည်းအားဖြင့်၊သခင်ယေရှု၏တပည့်တော်များမှကျင့် သုံးခဲ့သည့်မူလအခြေခံဖြစ်သောဝိညာဉ်ရေးနှင့်ဆက်နွယ်သော ဗဟိုဇံကိုအသင်းတော်အခြေအမြစ်မှစ၍ ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းအ ကြောင်းအရင်းမှာ၊အဆင်မပြေခြင်း၊လက်မခံနိုင်ခြင်းနှင့်ခံစားမှုတို့ ကိုမနှစ်သက်ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။

(၂၆)

**ဓနာဋ်ဓနးခြင်း။**

ယခုအထိရေးသားဖော်ပြချက်များအရဆွေးနွေးထိုက်သောအကြောင်းအချက်အနည်းဆုံးနှစ်ချက်ရှိပါသည်။ ပထမအချက်အနေဖြင့်တစ်ချို့သောသူများက **“ကျွန်တော်ကြားရသမျှတွေဟာအမှန်တရားဆိုတာကိုဝန်ခံပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ဗဟိုဖွဲ့ကိုတော့ကျွန်တော်ရဲ့ခံစားချက်တွေကလက်မခံပါဘူး။”** ဟုပြောဆိုကြပါသည်။ ဤကဲ့သို့ဖြစ်ခြင်းမှာ၊ ထိုသူသည်မူလအားဖြင့်၊ ဘာသာရေးအပေါ်တွင်စိတ်လှုပ်ရှားစွာဖြင့်ခံယူသူသာဖြစ်ပါသည်။ ဤကဲ့သို့ခံစားမှုမျိုး၊ ထိုသူထံတွင်ဖြစ်ပေါ်လာပါက၊ အချုပ်အားဖြင့်ထိုသူသည်ဗဟိုဖွဲ့ယူရန်အဆင်သင့်မဖြစ်သေးကြောင်းသိရှိရပါမည်။

သို့သော်၊ ဤအချက်သည်များယွင်းချက်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည်ကျွန်တော်တို့အတွက်ဆန္ဒရှိသည့်အဦးဆုံးသောအချက်မှာသူ၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုနားလည်စေရန်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက်ယင်းထဲမှအမှန်တရားကိုလက်ခံပြီးစိတ်ဆုံးဖြတ်၍ ဘုရားသခင်၏အစေကိုကြိုးစားလုပ်ဆောင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ အရေးကြီးသောအကြောင်းပြချက်တစ်ခုမှာနှုတ်ကပတ်တော်မှသွန်သင်သော မြဲမြံသည့်နည်းစနစ်တစ်ခုရှိနေသည်ဆိုခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

လူတစ်ဦးသည်အရေးကြီးသောအမှန်တရားတစ်ချို့ကိုသိရှိနားလည်ပြီးမိမိ၏အသက်တာတွင်ကျွမ်းဝင်လိုက်လျှောက်ပါကထိုသူသည်ထူးခြားသောအကျင့်စရိုက်တစ်ခုကိုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကသူ၏စိတ်ကိုအသစ်ပြုပြင်ခြင်းဖြင့်ရရှိပါလိမ့်မည်ဟုရှင်ပေါလုကဖော်ပြခဲ့သည်။ ဤပြောင်းလဲမှုသည်အစဉ်တည်မြဲနေမည်ဖြစ်

(၂၅)

သည်။ ဘုရားသခင်သည်ထိုလူသစ်ကိုအမှုတော်ထဲတွင်ယခုမှစ၍ နောင်အသက်ရှင်သည်အထိအသုံးပြုပါလိမ့်မည်။

**ဘုရားသခင်၏မိန့်တော်စုစုချက်များ။**

အဆုံးတွင်ဘုရားသခင်၏မိန့်မှာချက်အရဗဟိုဖွဲ့ဖိလိလားကိုခံယူကြရမည်ဆိုပါကကျွန်တော်တို့နာခံလျက်လုပ်ဆောင်ကြရပါလိမ့်မည်။ ကျွန်တော်တို့နှုတ်ရှိုင်းသောအလေးအနက်ထားခြင်းအတွက်အကျိုးသည်နောက်မှလိုက်ပါလိမ့်မည်။ ယင်းအတွက်ဘုရားသခင်သည်ကျွန်တော်တို့၏အပြစ်တရားအတွက်မည်သို့ရှုမြင်သနည်းဟူသောအမှန်တရားကိုမိမိ၏အသက်တာတွင်ခံယူလိုက်လျှောက်ကြမည်ဆိုပါက၊ ဘုရားသခင်၏အပြစ်လွတ်ခြင်းကိုရရှိပြီး-

**“ငါတို့၌အတိုင်းထက်အလွန်များလှစွာသောကျေးဇူးတော်သည်ကြွယ်ဝပြည့်စုံသည်နှင့်အညီ. . .” (ဗဖက် ဩဝါဒစာ ၁:၇)**

သို့ရာတွင်၊ ပထမဦးဆုံးသောခြေလှမ်းမှာ၊ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုနှိမ့်ချစွာဖြင့်ခံယူပြီးနာခံလုပ်ဆောင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။

အချို့မှာမူဤအချက်အားလုံးတို့မှာ၊ အမှန်တရားဖြစ်ကြောင်းလက်ခံပါသည်။ သို့သော်၊ ထိုအချက်များကိုအထိုက်အလျှောက်အားဖြင့်မလိုက်လျှောက်နိုင်ကြကြောင်းဆိုခါအစမပြုလိုပါ။ ဤအရာကိုရိုးသားစွာဖော်ပြကြပါစို့။ ဘုရားသခင်၏မိန့်မှာချက်

(၂၆)

များကိုထိုကဲ့သို့အကြောင်းပြပြီးရှောင်ရှား၍ငြင်းပယ်သောသဘောသာဖြစ်ပါသည်။ လူတစ်ဦးသည်ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာဗဟိုဇံမင်္ဂလာ၏အမှန်တရားကိုလက်ခံပါသည်ဟုဆိုလျှက်ပင်မခံယူပါကဘုရားသခင်၏အလိုတော်ကိုအတိအလင်းငြင်းပယ်လိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ထိုသူတွင်ဖြစ်နိုင်ချေရှိသည်မှာဘဝ၏အမှန်တရားနှင့်ကရုဏာတော်နှင့်သန့်ရှင်းမှုဖြင့်ပြည့်ဝသောသခင်ယေရှု၏နောက်တော်သို့ကြိုးစားလိုက်လျှောက်ရန်စိတ်မှသိရှိနားလည်သော်လည်းမည်သည့်အခါမျှမှီအောင်လိုက်လျှောက်နိုင်မည်မဟုတ်ဟူသောခံစားချက်ကြောင့်ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။

ထိုသို့ဆိုလျှင်ထိုသူသည်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်းကိုခံရပါလိမ့်မည်။ သို့သော်၊ ဤထင်မြင်ချက်သည်ကြီးမားသောနားလည်မှုလွဲမှားခြင်းတစ်ရပ်ပေါ်မူတည်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည်ကျွန်တော်တို့ကိုစုံလင်သောအသက်တာတွင်အသက်ရှင်ရန်အလိုရှိသည်ဟူသောထင်မြင်မှုဆချက်အပေါ်တွင်မူတည်ခဲ့လေသည်။ ဘုရားသခင်သည်ကျွန်တော်တို့၏သဘာဝအားနည်းမှုများကိုကောင်းမွန်စွာနားလည်သိကြွမ်းပါသည်။ ယင်းကို **“ဆာလံကျမ်း ၁၀၃း၁၁-၁၄”** တွင်ဖော်ပြထားပါသည်။

**“မြေကြီးပေါ်တွင်ကောင်းကင်အမြင့်ရှိသည်အတိုင်း၊ ထာဝရဘုရားကိုကြောက်ရွံ့သောသူတို့၌ကရုဏာတော်သည်အနောက်မျက်နှာစွန်းနှင့်ဝေးသည်အတိုင်း၊ ငါတို့အပြစ်များကိုငါတို့နှင့်ဝေးစေတော်မူ၏။ အဘသည်သားတို့ကိုသနားစုံမက်သည်နည်းတူ၊ ထာဝရဘုရား**

**သည်ကြောက်ရွံ့သောသူတို့ကိုသနားစုံမက်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့ကိုယ်ခန္ဓာကိုသိတော်မူ၏။ ငါတို့သည်မြေမှုန့်ဖြစ်ကြောင်းကိုအောက်မေ့တော်မူ၏။”**

ကျွန်တော်တို့သည်သွေးအေးသောအာဏာရှင်တစ်ဦးနှင့်ဆက်ဆံနေခြင်းမဟုတ်ပါ။ ကရုဏာတော်နှင့်ပြည့်စုံသောအဘသည်မည်သူ့ကိုမျှပျက်စီးခြင်းသို့မရောက်ရှိစေဘဲကယ်တင်ခြင်းရရှိရန်နှင့်သမ္မာကျမ်းစာပါတရားတော်ကိုသိရှိနားလည်စေရန်**(တိမောသော သြဝါဒစာပထမစောင် ၂၄၊ ရှင်ပေတရုသြဝါဒစာဒုတိယစောင် ၃း၉)**နှင့်နောင်တရရှိစေရန်ဆန္ဒရှိသောဘုရားသခင်နှင့်ဆက်ဆံဆက်သွယ်လျက်ရှိနေသည်ကိုသိရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။

အတိုချုပ်ဆိုရသော၊ ဘုရားသခင်ထံသို့မှားယွင်းပျက်ကွက်မှုများကိုဝန်ချတောင်းပန်၍ ရိုးသားစွာဖြင့်အစေခံရန်စိတ်ဆန္ဒရှိသူများကိုခွင့်လွှတ်ရန်အဆင်သင့်ရှိသူဖြစ်ပါသည်။ ထိုသူတို့အတွက်ခွန်အားပေးသောလူ(ကြားဝင်ဖျန်ဖြေသူ)မှာခမည်းတော်၏လက်ယာဘက်တွင်ထိုင်တော်မူနေသောသခင်ယေရှုပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည်ဘုရားသခင်၏ကရုဏာတော်ကိုယုံကြည်လက်ခံ၍သူ၏အမိန့်တော်ကိုနာခံလိုက်လျှောက်ကြပါစို့။ ဗဟိုဇံမင်္ဂလာသည်မလွဲနိုင်သောပထမခြေလှမ်းပင်ဖြစ်ပါသည်။

**ထူးခြားသောအခွင့်၊**

ဗဟိုဇံသည်ဘုရားသခင်မှကျွန်တော်တို့အတွက်ဖွင့်လှစ်သောဗျာဒိတ်အလိုတော်**“သမ္မာတရား”**ကိုနားလည်ကြောင်းဝန်ခံ

သောအမှတ်လက္ခဏာပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့အတွက်အသစ်သောမြော်လင့်ခြင်းရှိသောအသက်တာတစ်ခုကိုဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။

- ◆ ကျွန်တော်တို့ဘဝအတွက်လုံခြုံ၍သစ်လွင်သောခရီးတစ်ခု၊-
- ◆ မရေရာသောပြဿနာဒုက္ခများနှင့်ပြည့်နှက်နေသောဤလောကတွင်လျှောက်လှမ်းရန်လမ်းသစ်တစ်ခု၊-
- ◆ အရေးကြီးသောဘဝအသက်တာဆိုင်ရာများကိုဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းရှိသောအသစ်သောပိုင်းခြားတတ်သည့်အာရုံအသစ်ဖြစ်သောသခင်ယေရှုအားဖြင့်ရန်ကိုငြိမ်းစေခဲ့သောဘုရားသခင်နှင့်ငြိမ်းချမ်းစွာဆက်ဆံနိုင်သောအသစ်သောညာဏ်ပညာ၊-

စသည်တို့သည်ကျွန်တော်တို့ဧဝံဂေလိတရားတော်ကိုကြားနာကြပြီးယုံကြည်လိုက်သည်နှင့်ကျွန်တော်တို့၏အခြေအနေသည်အထက်ပါကဲ့သို့ပြောင်းလဲသွားပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၌ရှိသောအပြစ်များကြောင့်၊ဘုရားသခင်အဖို့ကျွန်တော်တို့သည်တစ်စိမ်းတစ်ရံစာများမဟုတ်ကြတော့ပါ။

မျက်မှောက်တော်တွင်တန်ဖိုးကြီးမားသောသားသမီးများဖြစ်လာကြပါမည်။ ထို့အပြင်၊ကျွန်တော်တို့သည်သခင်ယေရှုတ

ဖန်ကြွရောက်လာပြီးဤကမ္ဘာမြေကြီးတွင်နိုင်ငံတော်ကိုတည်ထောင်သောအချိန်တွင်ကျွန်တော်တို့သည်အမွေဆက်ခံသူများဖြစ်လာကြပါလိမ့်မည်။

ဤသည်ကား၊ထင်ရှားသောအလားအလာမြော်လင့်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့လက်လွတ်စပယ်ပေါ့ဆစွာပစ်ပယ်ခြင်းမျိုးကိုမပြုလုပ်မိကြရန်အလွန်အရေးကြီးလှပါသည်။

- Fred Pearce



ကျွန်တော်များ **Christadelphians Bible Mission of Myanmar ခရစ်တော်၌ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ**အမှုတော်ဆောင်အဖွဲ့သည်မှပုံနှိပ်ခမ္မစာပေးစာယူ(အခမဲ့)သင်တန်းအတွက်လိုအပ်သောသင်ခန်းစာများနှင့်ဝိညာဉ်ရေးရာနိဒါန်းကြားရန်အတွက်(မြန်မာ/အင်္ဂလိပ်)နှစ်ဘာသာတို့ဖြင့်ရေးသားထုတ်ဝေထားရှိသောခမ္မစာအုပ်ငယ်များကိုလည်းအခမဲ့မှာယူဖတ်ရှုလိုကြပါကအောက်ပါလိပ်စာသို့ဆက်သွယ်မှာကြားနိုင်ကြပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်။

*Christadelphians Bible Mission of Myanmar*  
Tel: 73056021 - 0951-66337  
E-mail: ivan.edwards2009@gmail.com